
 

 

 

Parlament České republiky 

POSLANECKÁ SNĚMOVNA 

2017 
8. volební období 

Z Á P I S  
ze 4. schůze 

rozpočtového výboru, 

která se konala dne 11. prosince 2017 

v budově Poslanecké sněmovny, Sněmovní 4, 118 26 Praha 1, místnost č. 111/Sněmovna 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

prosinec 2017 

 



2 

 

Zápis ze 4. schůze rozpočtového výboru, která se konala dne 11. prosince 2017 v Praze v budově 
Poslanecké sněmovny Parlamentu. 

 

 

Středa 6. prosince 2017 

 

Přítomni: poslanci: Dolejš J., Dostálová K., Farhan K., Feranec M., Ferjenčík M., Hnilička M., 
Hrnčíř J., Juránek S., Juříček P., Kalousek M., Kovářová V., Nevludová I., Onderka R., Pošvář J., Rais 

K., Řehounek J., Skopeček J., Stanjura Z., Volný J., Vostrá  M.  

 
Omluveni: Blaha S., Foldyna J., Fridrich S., Kytýr J. 

 

 

*** 
 

Schůzi zahájila předsedkyně výboru posl. M. Vostrá v 10:00 hodin dle pořadu schůze. 

Přivítala přítomné poslance. Navrhla tento program: 
 

*** 

 
1. Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2018, kapitola 398 – 

Všeobecná pokladní správa  - zahájení 

2. Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2018 (sněmovní tisk 2) a státní 

rozpočet České republiky na rok 2018 (dle dokumentace k návrhu zákona) – společné jednání se 
zpravodaji výborů a příprava návrhu usnesení ke 2. čtení SR na rok 2018 pro PSP 

3. Střednědobý výhled státního rozpočtu České republiky na léta 2019 a 2020 (sněmovní tisk 3) - 

příprava návrhu usnesení pro jednání PSP 
4. Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2018 (sněmovní stisk 2) - 

příprava návrhu usnesení ke 2. čtení SR na rok 2018 pro PSP – dokončení 

5. Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2018, kapitola 398 – Všeobecná 

pokladní správa  - dokončení 
6. Zprávy, informace 

7. Sdělení předsedkyně, různé 

8. Návrh termínu a pořadu další schůze výboru 
 

 Poté nechala předsedkyně posl. M. Vostrá o programu hlasovat. Proběhlo hlasování 

s výsledkem (+19,0,0). Viz příloha č. 1. 
 

*** 

 

 
1. 

Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2018, kapitola 398 – Všeobecná pokladní 

správa - zahájení 

 
 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo nám. MF P. Pavelekovi: Druhou (po MPSV) 

největší rozpočtovou kapitolou v oblasti výdajů je Všeobecná pokladní správa. V roce 2018 stát 

plánuje vydat 151,4 mld. Kč. To je proti roku 2015 o 25,5 mld. Kč více a proti roku 2016 o 18,7 mld. 
Kč. Příjmy by měly činit 720,2 mld. Kč. Zpravodajka posl. M. Vostrá rekapitulovala základní čísla 

kapitoly VPS a otevřela rozpravu. Posl. M. Kalousek: Kdo bude sledovat stav vládní rozpočtové 

rezervy při podávání PN? Odp.: posl. M. Vostrá a nám. MF P. Pavelek. Posl. Z. Stanjura hovořil o 

mandatorních výdajích a dotázal se na některé poloţky: Dotace na stavební spoření? V poloţce 
penzijní připojištění konstatoval, zda není částka 7 mld. Kč málo. Proč se podpora exportu navyšuje na 

poslední chvíli? Nám. MF P. Pavelek: Dotace na stavební spoření se velmi těţko odhaduje. Rezerva 

v rozpočtu je. Nedovolí si odhadnout přesnější částku. Poloţka penzijní připojištění je očekávána 
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opravdu pod 7 mld. Kč. Posl. J. Skopeček by zvýšil odměny členům volebních komisí. Jejich odměny 

jsou velmi nízké. V letošních volbách nastaly jisté chyby ve sčítání hlasů volebními komisemi. Ve 

Středočeském kraji musely být hlasy přepočítány. Toto se týkalo právě hlasů pro ODS. Avizoval PN 

ke SR. Posl. I. Nevludová se pozastavila nad poloţkou odškodnění obětem trestné činnosti. Proč je na 
rok 2018 navýšena? Zástupce MF P. Pavelek: Tyto částky se odhadují velmi špatně. Záleţí na tom, 

kdo se soudí se státem. Toto potvrdil i posl. M. Kalousek a dodal, ţe Finanční správa se můţe připravit 

na větší počet sporů. Předsedkyně posl. M. Vostrá přerušila jednání tohoto bodu. Jednání ke kapitole 
se uzavře po projednávání všech PN ke státnímu rozpočtu jako celku (body 2. a 4. dále). 

 

 
2. 

Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2018 (sněmovní tisk 2) a státní rozpočet 

České republiky na rok 2018 (dle dokumentace k návrhu zákona) – společné jednání se zpravodaji výborů 

a příprava návrhu usnesení ke 2. čtení SR na rok 2018 pro PSP 

 
 Předsedkyně posl. M. Vostrá nejdříve přivítala poslance na společném jednání o SR se 

zpravodaji výborů. Kapitoly petičního výboru odůvodnila posl. H. Válková, posl. L. Španěl a posl. 

T. Vymazal. Kapitoly rozpočtového výboru připomněla sama předsedkyně posl. M. Vostrá a 
připomněla, ţe ke kapitole 345 Český statistický úřad RV nepřijal usnesení. Kontrolního výboru s ujal  

posl. V. Koníček, který uvedl, ţe KV nepřijal usnesení ke kapitole 371 Úřadu pro dohled nad 

hospodařením politických stran a politických hnutí. Projednávání této kapitoly bylo na KV velmi 
bouřlivé, protoţe Úřad nepředloţil výboru včas návrh kapitolního sešitu. I proto nebylo usnesení 

přijato. K tomu se vyjádřil  posl. M. Kalousek, který připomněl, ţe nehlasoval pro zákon, který tento 

Úřad zřídil. Uvedl, ţe Úřad nepracuje dobře. Udával příklady z praxe. K tomu se přidala posl. M. 

Vostrá. Byla by pro určité sankce při neplnění povinností a posl. M. Kalousek uvedl, ţe Úřad bude 
potřebovat jistě během roku RO a poslanci RV si budou pamatovat, jak Úřad pracuje. Byl by pro 

zrušení této kapitoly SR. Posl. V. Koníček k tomu dodal, ţe Úřad neplní zcela své povinnosti. Výboru 

pro evropské záleţitosti se ujala předsedkyně posl. M. Vostrá (zástupce výboru nepřišel na jednání). 
Hospodářského výboru posl. P. Dolínek, který odůvodnil PN HV. Posl. P. Juříček hovořil o kapitole 

353 Úřadu pro ochranu hospodářské soutěţe: Kapitola má velmi špatnou strukturu rozpočtu a její 

předseda podal HV katastrofální výklad. Vyzdvihl vynikající materiál kapitoly 375 Státního úřadu pro 
jadernou bezpečnost D. Drábové. Dále hovořil o fondu SFDI a o kapitole 373 Úřadu pro přístup 

k dopravní infrastruktuře. Bude pravděpodobně nezbytné, aby byl Úřad převeden do Dráţního úřadu. 

K tomu se přidal i posl. Z. Stanjura: V práci těchto úřadů se nic nezměnilo. Za ústavně právní výbor 

vystoupila posl. H. Válková. Odůvodnila PN u kapitoly 358 Ústavního soudu. Kapitoly výboru pro 
obranu odůvodnil posl. J. Řehounek. Kapitoly výboru pro bezpečnost uvedl posl. P. Ţáček. Kapitoly 

výboru pro sociální politiku uvedla posl. M. Vostrá (zástupce výboru nepřišel na jednání). Výbor 

podal PN, který navyšuje výdaje o 3 mld. Kč na neinvestiční nedávkové transfery. Posl. Z. Stanjura 
uvedl, ţe tento PN je nehlasovatelný. Vláda zvýšila platy, ale zapomněla na zaměstnance sociálních 

sluţeb. Podá PN. Posl. M. Ferjenčík: Je to problém, SR s touto částkou nepočítá. Poţaduje řešení. 

Posl. M. Kalousek: Je potřeba, aby se RV dohodl s MF, odkud se peníze vezmou. V rozpravě dále 

vystoupili na podporu dohody posl. J. Skopeček, posl. R. Onderka, posl. H. Válková. Posl. J. Volný 
podal návrh, aby RV poţádal MF, aby rozpočtovému výboru navrhlo zdroj ke krytí navýšení 

finančních prostředků v maximální moţné míře s určením pro sociální sluţby, kapitola 313 – MPSV, 

specifický ukazatel „Neinvestiční nedávkové transfery“, a to s termínem do 14. 12. 2017. Výboru pro 
zdravotnictví se ujal posl. K. Farhan. Kapitoly výboru pro vědu, vzdělání, kulturu, mládeţ a 

tělovýchovu uvedla posl. K. Valachová, která uvedla PN a doprovodná usnesení výboru. Posl. Z. 

Stanjura se obává, aby neproběhla ekonomická likvidace speciálního školství. Proto návrhy podporuje. 
Posl. K. Rais hovořil o regionálním školství, o inkluzi. Kapitolu MK uvedla posl. M. Melková. 

Kapitolu volebního výboru uvedla posl. M. Vostrá (zástupce výboru nepřišel na jednání). Kapitolu 

výboru pro veřejnou správu a regionální rozvoj uvedla posl. K. Dostálová. Posl. V. Kovářová 

představila svůj PN ohledně místních komunikací. Výbor pro ţivotní prostředí uvedl posl. V. Koníček. 
Zahraniční výbor uvedl posl. P. Plzák a zemědělský výbor posl. K. Tureček, který obhajoval PN, který 

navyšuje poloţku „Podpora agropotravinářského komplexu – ostatní výdaje“. S tím nesouhlasili posl. 

Z. Stanjura: Proč se sniţuje poloţka „Podpora lesního hospodářství?“ Posl. V. Kovářová, která se 
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dotázala na strukturu dotací do agropotravinářského komplexu, dále hovořila o potravinové bance. 

Proti těmto dotacím byl i posl. M. Ferjenčík. Chce vědět, které podniky na navýšení podpory vydělají 

a které prodělají. Posl. R. Onderka hovořil o společných zemědělských fondech. Podporu PN vyjádřil 

posl. J. Volný. Jde o změnu  v rámci jedné kapitoly. Posl. K. Tureček: Tato podpora by měla jít např. 
na dotační tituly včelařství, ovocnářství, nákazového fondu atp. K tomu se přidal posl. M. Feranec. 

Posl. J. Skopeček uvedl, ţe jde o boj různých zájmových skupin. PN nepodpoří. Poté předsedkyně 

posl. M. Vostrá přerušila jednání tohoto bodu. 
 

 

3. 
Střednědobý výhled státního rozpočtu České republiky na léta 2019 a 2020 (sněmovní tisk 3) - 

příprava návrhu usnesení pro jednání PSP 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá předala slovo nám. MF P. Pavelekovi: Výhled na roky 2019 a 

2020 poskytuje přehled o klíčových aspektech budoucího vývoje ve fiskální oblasti. Stát bude moci za 
3 roky, tedy v roce 2020 utratit jeden bilion a 388,6 mld. Kč, tedy proti roku 2018 o cca 7,4% více.  

Kaţdoročně je počítáno s rozpočtovým schodkem ve výši 50 mld. Kč, tj. na úrovni roku 2018. Po 

započtení reálných toků evropských peněz a peněz z tzv. norských fondů můţe být reálný schodek 
odlišný. Výhled stojí na předpokladu, ţe se naplní očekávaní MF a meziročně dojde k nárůstu celkové 

cenové hladiny HDP o cca 2%. Zpravodajka posl. M. Vostrá rekapitulovala daná čísla střednědobého 

výhledu. Výdaje na výzkum, vývoj a inovace výhled sniţuje. Upozornila, ţe na léta 2019 a 2020 se 
počítá stále se schodkem SR 50 mld. Kč. Některé poloţky by chtěla lépe specifikovat. Posl. P. Juříček 

k tomu uvedl, ţe k budoucímu růstu ekonomiky by byl opatrný. Ve světě je růst ekonomiky nulový. 

Obává se krize. Důleţitá je návratnost investic. Je nutné upravit téţ sluţební zákon. Kladl by si 

krátkodobé a střednědobé cíle. Změnu metodiky SR podpoří.  Posl. J. Skopeček: SR nejvíce tíţí 
výdaje na sociální věci, důchody a zdravotní výdaje. Výhled nepodpoří díky budoucím deficitům. 

Posl. M. Ferjenčík hovořil o propadu v kapitole MZe na rok 2019. Čeká se na rozpočet EU? A co 

kapitola Ministerstva ţivotního prostředí? Zástupce MF nám. P. Pavelek: U obou ministerstev se 
kapitola kaţdoročně zpřesňuje dle peněz, které přijdou z EU. Poté zpravodajka posl. M. Vostrá podala 

návrh na usnesení. 

 
 Bylo přijato usnesení č. 30 hlasováním (+14,4,0). Jmenný seznam viz příloha č. 1. 

 

 

4. 
Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2018 (sněmovní stisk 2) - příprava 

návrhu usnesení ke 2. čtení SR na rok 2018 pro PSP – dokončení 

 

Předsedkyně posl. M. Vostrá se vrátila k přerušené rozpravě. Posl. V. Kovářová obhajovala 
svoje PN ke SR, a to především k navýšení kapitoly MŠMT na výstavbu mateřských školek. 

V rozpravě dále vystoupili posl. K. Rais, posl. P. Juříček, posl. K. Dostálová. Po ukončené rozpravě 

poslanci hlasovali o všech PN. Schválené návrhy viz usnesení RV dále. Nakonec nechala předsedkyně 
posl. M. Vostrá hlasovat o usnesení jako celku.  

 

 Bylo přijato usnesení č. 31 hlasováním (+11,6,0). Jmenný seznam viz příloha č. 2. 

Zároveň bude podána informace z jednání, kterou RV informuje Sněmovnu o těch pozměňovacích 
návrzích, které nedoporučil k přijetí. 
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5. 

Vládní návrh zákona o státním rozpočtu České republiky na rok 2018, kapitola 398 – Všeobecná 

pokladní správa - dokončení 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá zrekapitulovala stav projednávání. Číselný dopad 

přijatých PN SR se do kapitoly promítne. Nikdo další se do rozpravy nepřihlásil, proto rozpravu 

ukončila. 
 

 Bylo přijato usnesení č. 28 hlasováním (+13,3,0). Jmenný seznam viz příloha č. 2. 

 
 

6. 

Zprávy, informace 

 
 Předsedkyně posl. M. Vostrá neměla v tomto bodě ţádné zprávy ani informace. 

 

 

7. 
Sdělení předsedkyně, různé 

 
 Předsedkyně posl. M. Vostrá neměla v tomto bodě ţádné sdělení. 
 

 
8. 

Návrh termínu a pořadu další schůze výboru 

 

 Předsedkyně posl. M. Vostrá podala návrh na usnesení výše uvedeného bodu, s tím, ţe pořad 

5. schůze rozpočtového výboru bude obsahovat kromě standardních bodů i návrh projednávání 
vládního návrhu státního závěrečného účtu ČR za rok 2016 (sněmovní tisk 1) a schůzi svolá podle 

„Časového harmonogramu pravidelných akcí Poslanecké sněmovny na 1. pololetí“ po jeho schválení 

organizačním výborem PSP a obsah jednání stanoví podle přikázání Poslaneckou sněmovnu a na základě 

dalších skutečností. 

 Bylo přijato usnesení č. 29 hlasováním (+15,0,0). Jmenný seznam viz příloha č. 2. 

 

 
*** 

 

 
Předsedkyně výboru posl. M. Vostrá poděkovala přítomným za spolupráci a ukončila jednání schůze ve 

středu 11. prosince 2017 ve 13:00 hodin. 

 

 
*** 

 

 
Dne 18. prosince 2017 

Zapsala: Darja Havlíčková, Petr Jelínek 

 
 

 

 

Jan  POŠVÁŘ  v.r.      Miloslava  VOSTRÁ  v.r.  
ověřovatel       předsedkyně výboru 


